

တက်ခါတံးမအသးဖဲ စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိတဖၣ်အပူ - လါမု ၁၄သီ, ၂၀၂၀နံၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးတၢ်လဲၤဟံးန့ၢ်က့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤ

လၢကီၢ်စဲၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢ ကိကိးဖျါၣ်ဒဲးဘၣ်ပျါၣ်တုၤလၢကိၣ်န့ၣ်အံၤကတၢ်တစုၤမ့ၢ်ဒဲးသိးကမၤစ့ၣ်လီၤခိၣ်ရဲၣ်န့ၣ်အတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ COVID-19 အတၢ်ရၤလီၤသးအဖိခိၣ်, ကိဖိနီၢ်တဂၤစ့ၣ်စ့ၣ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤအိၣ်တ့ၢ်ဖဲအါမးဖဲပကိတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်အပူန့ၣ်လီၤ.

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိတဖၣ်အပူအိၣ်ထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါလၢ ကဟ့ၣ်လီၤက့ၢ်ကိဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအိၣ်တ့ၢ်ဖဲကိတၢ်လၢတချုးကိပျါအဆၢကတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢကျိၤကျဲၤဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်ဖဲတၢ်လူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်အိၣ်စိၣ်စ့ၣ်ယံၤလိာ်သးလၢတဂၤဒီးတဂၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးအတၢ်န့ၣ်ကျဲၤတဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ကိဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအိၣ်တ့ၢ်ဖဲ လိးခါတဖၣ်အပူ, တၢ်ဟံးကီၢ်တၢ်အလီၢ်တဖၣ်, ခးကွဲးလံာ်အတၢ်တဖၣ်အပူ, လၢအပၣ်ယုာ်စ့ၢ်ကိးဒီး ကသံၣ်ကသီဒီးတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်ဖဲကိကသံၣ်ဒဲးအပူန့ၣ်, ကိပျါမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကမၤကဆဲးကဆီထူးထီၣ်ကွဲၣ်အီၤ, ဘိၣ်ထီၣ်အီၤ, ကွဲးလီၤမံၤသ့ၣ် ဒီးဟံးဖျါၣ်အီၤလၢပုၤကဟံးဟံးန့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. **တၢ်တဟ့ၣ်ပျဲၣ်န့ၣ်ယံၤလိာ်လၢ ကိဖိဒီးဟံးဖိလ်ပဒိၣ်တဖၣ်ကလဲၤန့ၣ်လီၤဒီးဟံးန့ၢ်က့ၢ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢကိတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူန့ၣ်ဘၣ်.**

နဖိအကိခိၣ်ကဆဲးကျိးဒုးသ့ၣ်ညါန့ၢ်မုၢ်မုၢ်သီလၢ နကလဲၤဟံးန့ၢ်က့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်, တၢ်ကလဲၤဟံးန့ၢ်က့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤ ဒဲးတၢ်န့ၣ်ကျဲၤလၢလံာ်အသိး-

- ခုၣ်-၅တီး : လါမု ၁၄သီ တု ၂၂သီ
- ယုတီး-၁၁တီး : လါမု ၂၆သီ တု ၂၉သီ
- တဆံခံတီး : လါယု ၅သီ တု ၈သီ

ပယုကညးလၢဟံးဖိလ်ပဒိၣ်တဖၣ်ကအိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်သီလုာ်အပူ, ပိာ်ထွဲတၢ်ပနီၣ်တဖၣ်ဒဲးသိးကန့ၣ်လီၤအူ ကိအတၢ်ဟံးပတုာ်သီလုာ်အလီၢ် ဒီးဆၢထၢၣ်ရဲၣ်လီၤသးလၢကဒီးန့ၢ်သ့ၣ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နဖိအကိခိၣ်ကဆဲးကျိးဒုးသ့ၣ်ညါန့ၢ်မုၢ်မုၢ်သီလၢနကလဲၤဟံးန့ၢ်က့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်လဲၤအူနဖိအကိ လၢခိၣ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤကွၢ်တၢ်ပနီၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအစိၣ်ခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်, ဝံသးစူၤလူၤပိာ်မၤထွဲ တၢ်အိၣ်စိၣ်စ့ၣ်ယံၤလိာ်သးအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးအတၢ်န့ၣ်ကျဲၤတဖၣ်, လၢဘၣ်အိၣ်စိၣ်စ့ၣ်ယံၤလိာ်သးတဂၤဒီးတဂၤလၢယုခိၣ်ယီၢ်ဖဲသ့ဆၢထၢၣ်အိၣ်ခိးတၢ်အကတီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

လံာ်ရဲၣ်အလံာ်အလဲၤဒီးတၢ်ပိးတၢ်လီၤဂုၤတဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်လၢသ့ၣ်ဟံးန့ၣ်, ဝံသးစူၤဆုၤက့ၢ်အီၤအူနဖိကိဖိလ်ပဒိၣ်ကိတဖၣ်အပူန့ၣ်လီၤ, ဝံသးစူၤလူၤပိာ်မၤထွဲ တၢ်အိၣ်စိၣ်စ့ၣ်ယံၤလိာ်သးအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးအတၢ်န့ၣ်ကျဲၤတဖၣ်, လၢဘၣ်အိၣ်စိၣ်စ့ၣ်ယံၤလိာ်သးတဂၤဒီးတဂၤလၢယုခိၣ်ယီၢ်ဖဲသ့ဆၢထၢၣ်အိၣ်ခိးတၢ်အကတီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ပကိပျါမၤတၢ်ဖိကက့ၢ်ကိးက့ၢ်န့ၣ်လၢအဆိအချုတသ့ဖဲအသ့န့ၣ်လီၤ.

ကိဖိကရူၢ်လၢအမၤလိတၢ်သံကျဲၤဒီးတၢ်ဒုတၢ်အူလၢလံာ်သ့ၣ်တဖၣ် ပလိၣ်ဘၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကဟံးဆုၤက့ၢ်တၢ်သံကျဲၤဒီးတၢ်ဒုတၢ်အူအတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်အူအကိ, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဂုၤယုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်တၢ်သံကျဲၤဒီးတၢ်ဒုတၢ်အူကိသရၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

- EDL ကိဖိခဲလၢာ်လၢအမၤလိတၢ်သံကျဲၤ လၢအအိၣ်ဒီး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်တၢ်ဒုတၢ်အူအတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်
- ယိးတီးကိဖိခဲအံၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိတၢ်ဒုတၢ်အူအတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်
- ယံာ်တီးကိဖိတဖၣ်ဖဲ St. Paul Music Academy ကိ လၢအအိၣ်ဒီးစ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိတၢ်ဒုတၢ်အူအပိးအလီၤတဖၣ်
- ကိဖိတဂၤလၢလၢဟးထီၣ်ကွဲၣ်လၢ စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိ လၢအအိၣ်ဒီး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိတၢ်ဒုတၢ်အူအတၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်

- ကိုဖိတဖန်လအအိန်ဒီးစုန်ဖိလ်ပဒိန်ကို တာဒုတ်အူအတ်ပီးတ်လီလာတ်လိန်ဘိုဂုထိန်အီတဖန်

တဆံခံတီကိုဖိခဲလင်လအအိန်ဒီး စုန်ဖိလ်ပဒိန်ကိုတာဒုတ်အူအတ်ပီးတ်လီတဖန် ကြားဟဲဆူကူအတ်ဒုတ်အူအတ်ပီးတ်လီ တဖန်ဆူအကိုဖဲအဲသုန်ဟဲကူဆူကူအါဖဲအကတီၢ် ဒ်အကိုဟုန်လီၤမုၢ်နံၤလကဟဲဆူကူအါဖဲပီးလီတဖန်ဖဲ လါယူ ၅သီ တူ ၈သီအနွံတီၢ်ပူအသီးန့ၢ်လီၤ.

ကိုဖိဂုၤခဲလင်လအ အအိန်ဒီး စုန်ဖိလ်ပဒိန်ကိုတာဒုတ်အူအတ်ပီးတ်လီတဖန် ကဟ်ယတ်ပီးတ်လီတဖန်လာတ်ကီၢ်ခါအ ကတီၢ်ဒီးကမလီသုထီၣ်သးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ယစံးဘျးနုလအ နအိန်ဒီးတ်သုန်စူသးစူ ဒီးနံၤဟံၢ်အိန်ဒီးတ်သးတဖန်လအ အပူကွံၣ်ခံလါအတီၢ်ပူန့ၢ်လီၤ.

တက်ကီၢ်ခါတ်ဖံးလိမဒီးအတ်ဂုၢ်တကျိၤ

ခီဖျိလအ ခိန်ရီန့ၢ်တဆူတ်ဆါ COVID-19 အတ်ရလီၤသးအယိ, စုန်ဖိလ်ပဒိန်ကို အိန်ဒီးတ်သးတဖန်လအဘၣ်ဘိးဘၣ်ရု လီၤ တဆိတလဲဒိန်ဒိန်မုၢ်မုၢ်တဖန်လအဘၣ်ယးဒီး ၂၀၂၀န့ၢ် တက်ကီၢ်ခါတ်ဖံးလိမဒီးအတ်ရဲၣ်တကျိၤန့ၢ်လီၤ.

တနံၣ်ညါအံၤ, တတသုးကျဲမဲၤဖဲဒ် ဖြံၣ်ခုၣ်-၈တီၤ တက်ကီၢ်ခါတ်ဖံးလိမဒီးအတ်ရဲၣ်တကျိၤလၢဘၣ် ဒီးတ်အံၤအပၣ်ယုၣ်ဒီး ခဲမံၤအတ်ရဲၣ်တကျိၤခဲလၢန့ၢ်လီၤ.

Credit Recovery and EL Language Development အတ်ရဲၣ်တကျိၤ ကအိန်ဝဲဒ်လအ ၉-၁၂တီၤ ကိုဖိခဲအံၤ သုၣ်တဖန်အဂီၢ်လီၤ. တက်ရဲၣ်တကျိၤတဖန်အံၤကအိန်ဝဲဒ် တ်မလီတ်လါလီၤယံၤ(distance learning)အသီးန့ၢ်လီၤ.

ကိုခိန်စလၢၣ်တဖန် ကဆဲးလီၤန့ၢ် ၉-၁၂တီၤကိုဖိတဖန်အမံၤထဲဒ်လအပူလိၣ်မပုၤထီၣ်လံာ်အခရူဒိန်တဖန် မုတမုၢ် လိၣ်မလီ အဲကလံးကျိၣ်တသုတ်ဘၣ် ဖဲစုန်ဖိလ်ပဒိန်ကိုသုးကျဲဟုန်လီၤ တက်ကီၢ်ခါတ်ဖံးလိမဒီးအတ်ရဲၣ်တကျိၤခီဖျိ တ်မလီတ်လါ လီၤယံၤ(Distance Learning)အကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. နမုၢ်တသုၣ်ညါလမုၢ်နဖိလိၣ်မပုၤထီၣ်လံာ်ခရူဒိန်(Credit Recovery) မုတမုၢ် လိၣ်မလီအဲကလံးကျိၣ်တသုတ်ဘၣ်(English Language Development)ခါန့ၢ်, ဆဲးကျိးနဖိအကိုခိန်စလၢၣ် န့ၢ်တကျိၤ.

တံၤမထီၣ်တီၢ်န့ၢ် (Extended School Year (ESY)) လကူၣ်သုလီၤဆီကိုဖိတဖန်အဂီၢ်ကဘၣ်တဆိလီၤဟ်လီၤအီဖဲ လါယူ ၁၅သီ တူ လါယူလဲ ၉သီ(မုၢ်ဆၣ်နံၤ-မုၢ်လုၤခါန့ၢ်) လတံၤစူးကါဝဲဒ်တံၤမလီတ်လါလီၤယံၤ(distance learning) ကျိၤကျဲန့ၢ်လီၤ. တံၤကဆူဒုးသုၣ်ညါအီထီၣ်တံၤဂုၢ်တကျိၤဆူဟံၣ်ဖိယိဖိလအကြားဝဲဘၣ်ဝဲလအ **ESY** အတ်ရဲၣ်တကျိၤတဖန် အံၤန့ၢ်လီၤ.

န့ၢ်လကဟဲတဖန်, စုန်ဖိလ်ပဒိန်ကိုကဒုးသုၣ်ညါတံၤဂုၢ်တကျိၤဘၣ်ယး ဖြံၣ်ခုၣ်-၁၂တီၤ တက်ကီၢ်ခါ အိန်လဲတ်ဖံးလိမဒီးအတ် ဟူးတံၤဂဲၤတဖန်လအ အကဘၣ်တံၤဟ်ထီၣ်အီဖဲ spps.org/distancelearning ပုၣ်ယဲၤအဖိခိန်န့ၢ်လီၤ.

စုန်ဖိလ်ပဒိန်ကို ကိုဖိခဲလင်လအဆဲးလီၤမံၤဖဲ ကိုန့ၢ် ၂၀၂၀-၂၀၂၁, ဒီးတဆံခံတီကိုဖိခဲအံၤတဖန်လအအီထီၣ်မလီ **Credit Recovery** ဒီး **EL Language Development** တီၤတဖန်, ကဟ်ယတ်အဲသုန်အါဖဲတဖန်လာတ်ကီၢ်ခါဒီတကတီၢ်ညါ အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

သွပ်လည်လီကတီၢ် တၢ်သံကျဲဒီးတၢ်ဒုတၢ်အူ တၢ်ဆဲးလီမံၤ

ကွီဖိလၢ ၅ တီတူၤ ၁၁ တီၤခဲအံၤတဖၣ်ကြးဆဲးလီမံၤလၢ တၢ်သံကျဲဒီးတၢ်ဒုတၢ်အူအတီၤတဖၣ်ဒ်သိးအကမၤလိဝဲဖဲသွပ်လည်လီကတီၢ်အဂီၢ်ခိဖျါ ကွီခိၣ်စလၢၣ်လၢအဟံးစုနဲၣ်ကျဲတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သံကျဲဒီးတၢ်ဒုတၢ်အူကွီသရၣ်သရၣ်မုၢ်အမံၤစရီအိၣ်ပၢ်ယၢ်အသးဖဲပုၣ်ယဲၤအဖီခိၣ်လၢနကဆဲးကျိးအီၤဖဲနအိၣ်ဒီးတၢ်သံကျဲအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးအရူဒိၣ်ဘၣ်ယး ခွံတီၤကွီဖိအတၢ်ဆဲးလီမံၤလၢ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ကွီန့ၣ်အဂီၢ်

ယိးတီၤဟံၣ်ဖိယီဖိခဲအံၤသ့ၣ်တဖၣ်- နဖိမ့ၢ်တယုထၢတီၤတၢ်မၤလိတဖၣ်လၢခွံတီၤအဂီၢ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်, ဝံသးစူမၤစၢနဖိဒ်သိးအကမၤပျဲတၢ်ဆဲးလီမံၤဒီးတၢ်ယုထၢတီၤတၢ်မၤလိတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ် ကွၢ်ယု တၢ်ဆဲးလီမံၤအတၢ်မၤကျိးကျဲတဖၣ်လၢ တီၤထီကွီဖိအဂီၢ်ဖဲ [တၢ်ဆဲးလီမံၤလၢတီၤထီကွီအပုၣ်ဘျးဖဲအံၤ](#) အပူၤသ့ၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူသ့ၣ်ညါလၢ ကွီဖိတဖၣ်ကဘၣ်လဲၤန့ၣ်လီၤအူအတီၤထီကွီပုၣ်ဘျးဖဲတဖၣ်အပူၤဒီးဘၣ်လုၤပိာ်မၤထွဲတၢ်မၤကျိးကျဲတဖၣ်လၢကယုထၢလံာ်လဲၤလၢကမၤလိဝဲတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကျဲတဖၣ်န့ၣ်, ဝံသးစူ ဆဲးကျိးနဖိအကွီခိၣ်စလၢၣ် ဖဲတီၤထီကွီတဖျၢၣ်လၢနဖိကလဲၤထီၣ်မၤလိဝဲန့ၣ်တက့ၢ်.

တဆံခံတီၤကွီဖိအါဖဲဒီး: Google Doc Backup

တဆံခံတီၤကွီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဟံးန့ၢ်ဒီးပၢ်ကီၤယၢ်လံာ်လဲၤတမံၤလၢလၢအအိၣ်ဖဲ **Google Drive** အပူၤတချးလၢယု ၃၁သီ, ၂၀၂၀ န့ၣ်အနံၤ လီၤဆိဒ်တၢ်လံာ်လဲၤတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးပၢ်ယၢ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢယုလံ ၃၁သီအလီၢ်ခဲန့ၣ်, လံာ်လဲၤလၢအအိၣ်ဖဲ **Google Drive** အပူၤခဲလၢၣ် တၢ်လဲၤန့ၣ်ဟံးန့ၢ်အီၤတန့ၢ်ဝဲလၢၣ်ဘၣ်. ဝံသးစူ ကွၢ်လံာ်အဝဲအံၤဖဲပုၣ်ဘျးဖဲအပူၤလၢနကဒီးန့ၢ်တၢ်မၤစၢအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. [Reference this doc.](#)

ရၤမံၤစံၣ်ခိၣ်ထံၣ် ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်တိစၢမၤစၢ

ရၤမံၤစံၣ်ခိၣ်ထံၣ် ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်တိစၢမၤစၢ (**Ramsey County Emergency Assistance**) ဆိၣ်ထွဲမၤစၢ ဟံၣ်လဲယီလဲ, မ့ၢ်အူပူၤဒီးထံပူၤတဖၣ်အူပူၤလၢအိၣ်ဒီးအဖိဆဲးတဖၣ်ဒီး ပုၤလၢအိၣ်ဒီးအဟုးအသးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးပတံထီၣ် ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအတၢ်မၤစၢလၢ ရၤမံၤစံၣ်ခိၣ်ထံၣ်န့ၣ်, ဝံသးစူကိး ၆၅၁-၂၆၆-၄၄၄၄ န့ၣ်တက့ၢ်.